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De Adviesraad bekijkt het sociaal domein vanuit het inwonersperspectief en streeft naar een 
duurzame ondersteuning door de gemeente van de inwoners, zowel nu als in de toekomst.  
  
  

 
 
 

  
  
  
  

 
Voorwoord. 
 

Vol trots kunnen wij u het jaarverslag 2024 van de Adviesraad Sociaal Domein Wijk bij Duurstede 

aanbieden.  

De trots heeft te maken met het vele werk dat is verzet door de leden van de adviesraad. En dat het is 

gelukt om begin 2025 bijna op volle sterkte te starten. Dat houdt in dat werk niet alleen neerkomt op 

de schouders van de bestaande leden, maar dat er binnen Wijk bij Duurstede betrokken deskundige 

inwoners zijn die deze klus vrijwel belangeloos gaan doen. 

Het jaar 2024 kenmerkt zich voor de adviesraad als een opbouwend jaar. Er is vooral geïnvesteerd in 

de samenhang van de verschillende werkgebieden, maar ook in kennis en vaardigheden. Er is 

regelmatig contact geweest met de adviesraden uit de regio en dan vooral de gemeenten De Bilt, 

Zeist, Bunnik en Utrechtse Heuvelrug. Beleidsmedewerkers van de verschillende gemeenten werken 

meer en meer samen en komen met gezamenlijke regelingen. In navolging hiervan en in overleg met 

de regio zorgen wij dat een advies wordt afgestemd voor het naar de plaatselijke wethouder gaat. 

Ook al kunnen wij terugzien op een intensief 2024, komende jaren wordt het echt spannend. Er staan 

de gemeente Wijk bij Duurstede grote bezuinigingen te wachten, waarover wij ons zorgen maken. 

Deze zorgen blijven we kenbaar maken bij de beleidsmedewerkers en het College. Zeker op de 

gebieden die direct effect hebben op de inwoners van deze prachtige gemeente. 

 

Voorzitter Adviesraad Sociaal Domein 

Riet van Tuil 
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Algemeen  
  
In 2024 zijn we gestart met acht leden in de Adviesraad Sociaal Domein en stonden er nog twee 
vacatures open. Echter in februari moesten we helaas afscheid nemen van Jos Overdevest en per 1 
september liep de eerste termijn van Ben Blom af. Hij koos ervoor om geen tweede termijn aan te 
gaan. De adviesraad is beiden veel dank verschuldigd voor het vele werk dat zij in de afgelopen jaren 
hebben verzet. Gelukkig waren de gelederen inmiddels versterkt met de komst van Bernadette 
Kuipers.  

Sinds 1 september 2024 is daarmee de nieuwe samenstelling: Rita Witmond (voorzitter), Dineke van 
Dalen, Riet van Tuil, Remmelt Oosterveen, Marjolein Plessius, Geer van Heugten en Bernadette 
Kuipers.  

De Adviesraad Sociaal Domein is echter nog niet op volle sterkte. Er staan nog drie vacatures open. 
De adviesraad heeft er hard aan gewerkt om deze vacatures vervuld te krijgen en het ziet ernaar uit 
dat dit begin 2025 ook gaat lukken.  

  
Vergaderfrequentie en deskundigheidsbevordering.  
  
De adviesraad heeft in 2024 zesmaal vergaderd. Regelmatig zijn beleidsmedewerkers van de 
gemeente aan het begin van de vergadering aanwezig om een toelichting te geven en vragen te 
beantwoorden op aangeboden beleidsstukken.  
Daarnaast heeft de voltallige adviesraad een themasessie bij de Koepel Adviesraden Sociaal Domein 
gevolgd om in de nieuwe samenstelling weer allemaal de basiskennis over de status en het werk van 
een adviesraad helder voor ogen te hebben. Verschillende leden hebben ook andere trainingen 
gevolgd die vanuit de Koepel Adviesraden Sociaal Domein zijn georganiseerd.  
  
Financiën.  
  
De adviesraad is binnen het beschikbaar gestelde budget gebleven. Belangrijkste uitgaven betreffen 
deskundigheidsbevordering, beheer van website en webmail en optimaliseren interne 
samenwerking.  
  
Regionaal overleg Adviesraden.  
  
De regionale samenwerking met de adviesraden Sociaal Domein van de gemeenten Zeist, Utrechtse 
Heuvelrug, Bunnik en de Bilt (de ZOU gemeenten) heeft in het verslagjaar steeds meer vorm 
gekregen. Regelmatig wordt door de betreffende gemeenten regionaal beleid geformuleerd, wat om 
onderlinge afstemming vraagt en het uitbrengen van een gezamenlijk advies. Wel blijft daarbij de 
mogelijkheid om er een lokale paragraaf aan toe te voegen.  
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Uitgebrachte adviezen  
   
De Adviesraad Sociaal Domein heeft een positief advies, met een aantal aandachtspunten, 
uitgebracht over:  
  

• Preventie en handhavingsplan Alcohol 2024-2027  
• Innovatieagenda werk en inkomen 2024-2027  
• Aanvraag ZonMW-uitvoeringssubsidie versterken eerstelijn 
• Herijking Laag Inkomen Regelingen 
  

In december zijn nog drie adviesaanvragen ingediend, maar daarvan zullen de adviezen in januari 
2025 worden uitgebracht.  

  

Om goed mee te kunnen denken, naamsbekendheid te versterken en goed onderbouwde adviezen 
te kunnen uitbrengen, bezoeken leden van de Adviesraad Sociaal Domein diverse bijeenkomsten. In 
2024 waren wij aanwezig bij: 

 
• Nieuwjaarsreceptie van de Gemeente Wijk bij Duurstede  
• Nieuwjaarsbijeenkomst WIEL  
• Ontbijtsessie dementievriendelijke wijk  
• Thema-avond gemeenteraad Sturing Sociaal Domein   
• Thema-avonden gemeenteraad Geer III  
• Realisatietafels van Gemeente, Binding, Woonin en het Energie Loket  
• Sociale Markt, ieder kwartaal  
• Thema-bijeenkomst van WIEL Positieve gezondheid  
• Symposium armoede en bestaanszekerheid van Adviesraad De Bilt  
• Lancering Website Zorgkaart  
• Conferentie over IZA en Gala georganiseerd door Zorg en Welzijn 
• Afscheid van beleidsambtenaar Cathy Venselaar  
• Halfjaarlijks overleg met de wethouders Sociaal Domein  
• Regio-overleggen met adviesraden Sociaal Domein van ZOU gemeenten  
• Lezing over Reablement   
• Diverse raadsvergaderingen (online of fysiek)  
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Gouden Gemeenschap, Verbonden Buurt en GGZ  
 
  
In 2024 heeft de Adviesraad Sociaal Domein driemaal rond de vergadertafel gezeten met 
vertegenwoordigers van de gemeente en Binding. Dit overleg is vooral bedoeld om elkaar op de 
hoogte te houden van ontwikkelingen op het gebied van sociale cohesie tussen bewoners en binnen 
de GGZ. Wij zien terug op prettige gesprekken en waarderen de openheid van de deelnemers naar de 
leden van de adviesraad.  
Ogen en oren zijn van de samenleving vraagt aanwezigheid bij de diverse door Binding of  
gemeente georganiseerde bijeenkomsten. Wij ervaren ons aandeel aan deze overleggen als 
waardevol. Wij krijgen de gelegenheid ons zichtbaar te maken en eventueel het woord te 
voeren. Om die reden bezoeken wij ook graag allerlei bijeenkomsten zoals al eerder genoemd.  
  
Bij de bijeenkomst van het WIEL krijgen we uitleg over de buurt als ECO systeem. Dat is gericht op  
Maatschappelijke Zorg. Hoe kunnen Zorg en Welzijn beter samenwerken? We zijn benieuwd naar de 
eerste evaluaties en uitkomsten.  

  
Een paar jaar geleden is de GGZ in de wijk in gemeente Wijk bij Duurstede gestart. Tijdens het 
reguliere vier wekelijkse casusoverleg, de GGZ-tafel, bespreken experts op het gebied van  
GGZ vastgelopen casussen. GGZ in de wijk is inmiddels doorontwikkeld tot een GGZ expertiseteam. 
Wij hebben dit van het begin af aan gevolgd en blijven dit ook in 2025 doen. Hierbij is voor ons een 
aandachtspunt of er voldoende aandacht blijft voor het aantal verwarde personen.  
  
Bijzonder verheugd zijn wij over de lancering van de Website Zorgkaart in Wijk bij Duurstede.  
Met enige trots kunnen wij zeggen aan de wieg gestaan te hebben van deze kaart. Dat de officiële 
lancering van deze zorgkaart in aanwezigheid van de adviesraad gebeurt is erkenning hiervan.  
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WMO  Wet Maatschappelijke Ondersteuning  

  

Op de valreep van het vorige jaar 2023 heeft de Adviesraad Sociaal Domein het advies verordening 
WMO en jeugdhulp 2024 uitgebracht. De reden hiervoor was, dat het Rijk de eigen bijdrage voor 
WMO-cliënten ging verhogen. Wij hebben in het afgelopen jaar de voortgang een paar keer 
besproken met de gemeente. Dit was ook nodig omdat er veel in beweging is. Onder andere hiervoor 
hebben we ook vier vergaderingen gehad in regionaal verband met de ZOU gemeenten.   
Hieruit is een gezamenlijk regionaal advies gekomen over het conceptvoorstel 
‘Uitvoeringsvoorwaarden & programma van eisen hulpmiddelen’. Dit betreft de aanbesteding van 
hulpmiddelen. Vooruitlopend op de ontvangst van de adviesaanvraag inkoopkoers Jeugd en WMO 
heeft de adviesraad het belang van de reactietermijn van 6 weken benadrukt. Dit om de kwaliteit van 
onze adviezen te waarborgen.   
  
Veel aandacht is gegaan naar de regionale strategische inkoopkoers WMO en jeugdhulp en de 
verordening hierover.  Deze is in verschillende fasen besproken met de gemeente, de adviesraden uit 
de regio en tijdens onze vergaderingen met aparte toelichtingen door beleidsmedewerkers.  Verder 
hebben we ons geïnformeerd via landelijke organisaties en de Koepel Adviesraden Sociaal 
Domein.  In januari en februari 2025 resulteert dit in twee adviezen.   
  

De voortgang van de IZA (Integraal zorgakkoord) hebben we ook uitgebreid gevolgd en besproken.   
In december 2023 heeft de Adviesraad Sociaal Domein een eerste advies uitgebracht over de 
plannen voor het IZA en in augustus 2024 weer een advies. We hadden hierbij als aandachtspunt de 
verbinding tussen ouderen en jongeren en vroegen aandacht voor de voorgestelde uitbreiding van 
overlegstructuren. Ons doel is zoveel mogelijk geld en inzet naar de burger. Intussen is in december 
tijdens de algemene ledenvergadering van de VNG besloten om uit het Zorgakkoord te stappen. 
Gelukkig zijn er in Wijk al activiteiten gestart. Wij blijven dit volgen.  
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Jeugd  

 

De Adviesraad Sociaal Domein heeft zich in de zomer van 2024 gericht op actueel beleid van de 
gemeente Wijk bij Duurstede en de problemen in het leerlingenvervoer.   

De gemeente heeft een advies gevraagd aan de Adviesraad Sociaal Domein op het Uitvoeringsplan 
Alcoholpreventie Jongeren WbD en Preventie en handhavingsplan 2024-2027. We zijn door de 
beleidsmedewerker en de stagiaire, die een onderzoek gedaan heeft, meegenomen in de plannen. 
We hebben meegedacht om een zo groot mogelijke effectiviteit te bereiken. Ons advies richt zich op 
het verantwoordelijk maken van de ouders en het streven naar 100% geen alcohol onder de zestien 
in de horeca. Ook het vooraf betrekken van de jongeren bij het vinden van mogelijkheden om het 
gebruik van alcohol bij jongeren te verminderen, vinden wij belangrijk.  We zijn blij met de plannen 
en het streven en de inzet van de gemeente om het percentage drinkende kinderen/jongeren naar 
beneden te krijgen. Wij houden de vinger aan de pols hoe het gaat ten opzichte van de resultaten.   

Ook is er in de ZOU gemeenten met vijf adviesraden overlegd over de inkoopkoers jeugd en WMO. 
Het streven is dat een deel van de koers, in de vijf gemeenten, uitgaat van eenzelfde beleid. 
Waarschijnlijk zal er ook een deel zijn wat lokaal wordt ingevuld. In 2024 heeft de voorbereiding bij 
de gemeenten een lange aanloop gehad, en medio december ontvingen wij een adviesaanvraag.  Wij 
zorgen ervoor, dat er januari 2025 een gedegen advies komt.     

De Adviesraad heeft naar aanleiding van een actie door ouders over problemen bij het 
leerlingenvervoer besloten tot het bijwonen van vergaderingen met ouders. De betreffende 
ambtenaren informeerden de leden over hoe het in de afgelopen jaren is gegaan. Het taxiprobleem 
is een landelijk probleem. Tijdens het overleg met de wethouder heeft de raad aangedrongen op het 
zoeken naar oplossingen. Die zijn er gekomen. Na een rommelige start na de vakantie loopt het nu 
een stuk soepeler. Wij blijven alert maar zijn blij en onder de indruk van de inzet van de ambtenaren 
en het behaalde resultaat.   

We hopen als Adviesraad dat de aankomende bezuinigingen in het ravijnjaar geen ramp zullen 
inhouden voor de jeugd. Want zoals we vorig jaar ook zeiden, “De jeugd is onze toekomst”.  

  



   

 

 8  

 

  

  

Werk en Inkomen & Armoede   
 
  
Het afgelopen jaar zijn er goede gesprekken gevoerd met de beleidsmedewerkers van de gemeente 
en diverse organisaties met betrekking tot Werk en Inkomen & Armoede.   
Aan bod is geweest de innovatieagenda Werk en Inkomen 2024 – 2027 (uitwerking van de 
Strategische Kaders Werk en Inkomen 2024 -2027).  
Met name de inwoner centraal stellen en gaan werken volgens het “geen-verkeerd-loket-principe” 
lijkt ons een juiste ontwikkeling.   
Daarnaast de samenhang werk en inkomen met bestaanszekerheid vinden we een ambitie die 
nagestreefd moet worden en meer ruimte voor lokale inkleuring, juichen wij toe.  
De Adviesraad Sociaal Domein heeft als advies meegegeven: betrek de inwoners/cliënten bij de 
uitvoering van de projecten binnen de Innovatieagenda daar waar het gaat om een aanpak die de 
inwoners/cliënten direct raakt. Welke suggesties hebben zij om te komen tot verbetering? 
Bijvoorbeeld als het gaat om de aanpak ‘geen-verkeerd-loket-principe’.  

  
De Adviesraad Sociaal Domein wil als vanzelfsprekend actief meedenken in het proces en deelnemen 
aan klankbordgroepen en innovatietafels.   

  
Als Adviesraad hebben wij het afgelopen jaar in onze overlegmomenten met de gemeente uitvoerig 
gesproken over de herijking van de Laag Inkomen Regelingen.  
Deze Regelingen worden uitgevoerd binnen de lokale minima-regelingen waarover wij een advies 
hebben uitgebracht met als belangrijkste speerpunten:  
Het bereik van de regelingen dient vergroot te worden.  
De toegankelijkheid van de regelingen te vereenvoudigen en de aanvragen sneller af te handelen.  
Het inzetten van een brede intake op alle leefgebieden en een vroeg signalering om zo in een vroeg 
mogelijk stadium financiële problemen te herkennen en escalatie te voorkomen.  
Het is belangrijk dat inwoners in een vroeg stadium met een ontoereikend inkomen de juiste 
financiële ondersteuning krijgen.  
De zelfredzaamheid van de inwoner hoe te leren om te gaan met een beperkt inkomen en het 
zoeken naar werk vinden wij ook belangrijk.  
De digitale toegankelijkheid van de Laag Inkomen Regelingen op de website van de gemeente dient 
verbeterd te worden.  
Heel veel inwoners kennen de Regelingen op lokaal niveau onvoldoende, die wel van invloed kunnen 
zijn op hun bestaanszekerheid.  
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Als Adviesraad hebben we het afgelopen jaar gesprekken gevoerd met de initiatiefnemers van het 
project Energiehulp. Een zeer nuttig en belangrijk initiatief wat is opgezet in samenwerking met de 
Gemeente, Stichting Binding, Woonin, Het Energieloket en NabijWonen ter ondersteuning van 
mensen die vanwege de enorm gestegen energielasten in armoede geraken.  
Onderdeel van het project Energiehulp was de zgn. witgoedregeling. We zouden graag zien dat deze 
regeling ook in 2025 kan worden voortgezet en dat hebben we onder de aandacht gebracht.  
  

 

 

 

 

   

  

Wonen en veiligheid  

  

In januari heeft de gemeente in samenwerking met QuaRijn een ontbijtsessie georganiseerd over de 
mogelijkheden om de buitenruimte te verbeteren voor de inwoners en voor mensen met 
geheugenverlies in het bijzonder. De adviesraad was hier met enkele leden bij aanwezig. 
Verschillende deskundigen geven in een presentatie hoe je de weg kwijtraakt en vindt in een 
dynamische omgeving, hoe een dementievriendelijke omgeving is te creëren en wat de gevolgen 
zullen zijn van open afdelingen voor mensen met dementie in het verpleeghuis. Een concrete actie is 
het aanleggen van twee wandelroutes rond het Ewout & Elisabeth Gasthuis, waarbij met 
voetstappen op het trottoir richting wordt aangegeven.  

De gemeente heeft ook twee themasessies belegd voor gemeenteraad over de ontwikkeling van de 
nieuwe wijk Geer III. Naast een terugblik op het doorlopen proces werden de ambities voor het 
ontwikkelkader toegelicht. Deze zijn: gezond, gevarieerd, duurzaam, levendig, inclusief en autoluw. 
Tussentijds hadden de gemeenteraadsleden enkele voorbeeldprojecten bezocht. Vervolgens zal het 
ontwikkelkader verder worden uitgewerkt.  
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Communicatie  

 

Communicatie is een veelomvattend thema. De Adviesraad houdt zich dan ook met een diversiteit 
aan onderwerpen bezig.  

Vanuit de gemeente is geconstateerd dat de Verordening Adviesraad Sociaal Domein verouderd was 
en niet meer overeenkwam met de huidige werkwijze. De Adviesraad heeft op zich genomen om de 
verordening in overleg met de contactambtenaar te actualiseren. Er ligt aan het einde van het jaar 
een nieuwe versie, waarin nog één discussiepunt zit. Het ziet er naar uit dat dit is opgelost en de 
verwachting is dat de nieuwe verordening in het voorjaar 2025 kan worden vastgesteld door de 
Gemeenteraad.   

Aansluitend daarop heeft de Adviesraad ook een nieuw Huishoudelijk Reglement opgesteld, dat ter 
informatie kan worden verzonden naar de gemeente, zodra de Verordening definitief is.  

De Adviesraad heeft twee keer een constructief overleg gehad met de communicatieadviseur van de 
gemeente. Hierin zijn de onderwerpen uit de contentkalender besproken.  Eén van de activiteiten is 
de lancering van de Digitale Sociale Kaart Welzijn Zorg Wijk. De Adviesraad Sociaal Domein heeft het 
eerste exemplaar van de toolkit in ontvangst genomen. Hier hebben we ‘t Groentje mee gehaald, wat 
weer goed is voor de naamsbekendheid van de Adviesraad. Hier gaan we in de toekomst nog meer 
inzet op plegen, want we merken dat bij veel inwoners niet duidelijk is wat wij doen. Bij het 
onderwerp Focusweek Armoede in oktober heeft de Adviesraad geadviseerd om als gemeente al in 
het voortraject de mensen te benaderen die geconfronteerd dreigen te worden met armoede.  

Belangrijk thema van de Adviesraad is in 2024 de werving van nieuwe leden. Alle leden van de 
Adviesraad werken op een of andere manier mee voor de werving Ook bij deze activiteiten heeft de 
gemeente een constructieve bijdrage geleverd. Dit alles heeft als resultaat dat er begin volgend jaar 
waarschijnlijk twee en mogelijk zelfs drie nieuwe leden zullen toetreden en we weer op volle sterkte 
ons werk kunnen doen. 

  

Februari 2025 


